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Voorzitter voor ons ligt de begroting 2024 als een vervolg op de vastgestelde kadernota, waarbij de 
amendementen en moties zijn verwerkt. Zoals tijdens de behandeling van de kadernota al gemeld, is 
dit de uitwerking van het raadsprogramma. De actuele gegevens zijn hierin verwerkt voor zover deze 
nu bekend zijn. 

Ik zou graag een algemene opmerking vooraf willen maken. Wij gaan ervan uit dat daar waar 
Zwijndrecht staat ook Heerjansdam wordt bedoeld net als andere wijken. Wij zien Dorp Heerjansdam 
als een volwaardige wijk van Zwijndrecht, het op 2 plaatsen Zwijndrecht en Heerjansdam benoemen 
doet naar ons idee geen recht aan de volwaardige wijk die dit mooie dorp is. 

Dat veel onzeker is in deze wereld is  geen nieuws, maar in het kader van de begroting wel lastig. 
Zeker als we wat verder in de toekomst proberen te kijken. Goed dat met wat ingrepen de begroting 
toch weer sluitend is gemaakt waarbij we kunnen doen wat we wettelijk moeten doen en daarnaast 
kunnen doen wat we willen doen vanuit ons raadsprogramma. 

Fijn dat de provincie is meegegaan in de vraag om toch ook reserves te mogen inzetten, weliswaar 
voor 2 jaar maar we weten ook dat er in de tussentijd nog veel kan veranderen en het geeft ons nu 
even tijd. Het college stelt nu al voor te starten met een route om ook vanaf 2026 met een 
structureel sluitende begroting te komen, goed om niet met oogkleppen maar door te gaan, maar ik 
wil wel meegeven dat we ook niet in de paniekstand moeten schieten. 

In 3 jaar tijd gaat er nog heel veel gebeuren en we weten echt niet wat. Drie jaar geleden konden we 
de omvang van de corona pandemie ook niet voorzien, kenden we nog niet de oorlogen zoals die 
heden ten dagen plaatsvinden. Wisten we niet dat de gasprijs de pan ging uitrijzen en daarmee de 
energiecrises op de loer lag. Wisten we niet dat we een wisseling van burgemeesters zouden krijgen, 
dat het kabinet zou vallen en niet dat Feyenoord kampioen zou worden. Kortom we hebben geen 
idee wat er de komende 3 jaar nog allemaal gaat gebeuren. 

Vast staat wel dat we de intentie hebben afgesproken om baas in eigen portemonnee te blijven en 
dat we de discussie hoe dat te doen zeker nog verder met provincie en rijk zullen voeren. Voor 2024 
krijgen we in ieder geval de ruimte om het beleid voort te zetten. De actualisering van cijfers laten 
wel zien dat het voor 2026 en volgende jaren zal verslechteren, maar nogmaals wie weet wat er 
allemaal nog gaat gebeuren. 

Op korte termijn zien we de steeds oplopende rente toch wat tot stilstand komen, dat is al een 
eerste teken dat ons zal helpen. Dat we nu niet maar lukraak moeten gaan uitgeven is ook duidelijk, 
die ruimte is er niet, dus als we iets willen dan moet dat ten koste van wat anders. We willen in ieder 
geval niet dat het ten koste gaat van de financiën van onze inwoners, dat wij hier in Zwijndrecht 
ervoor kiezen de indexatie slechts beperkt door te rekenen , (dit in tegenstelling tot omliggende 
gemeentes) vinden wij in ieder geval een goede zaak. 

Dus zeker geen paniek maar wel scherp aan de wind blijven zeilen. Bij het bekijken waarom gebeurt 
dit nu in 2026 is voor mij nog veel onduidelijk, mogelijk kan de portefeuillehouder toch nog eens 
toelichten waarom het rijk dit nu doet. Ik begreep dat het voornamelijk een verandering van 
systematiek is, maar lees nergens dat rijksbelastingen omlaag gaan om zo ruimte te maken voor 



verhoging van gemeentelijke lasten (broekzak, vestzak politiek). Die onzekerheid maakt dat we het 
voorlopig niet kunnen uitleggen. 

In het kader van bouwen aan vertrouwen moeten we dat juist wel doen want we doen het samen 
met inwoners, ondernemers en maatschappelijke organisaties. Die moeten actief betrokken blijven 
bij de planvorming en de uitvoering in hun omgeving. 

In de begroting wordt ook gesproken over het realiseren van meer wijkplatforms en het verstevigen 
van hun positie. Ik herinner mij dat ik vorig jaar daar ook al opmerkingen over heb gemaakt maar 
moet toch helaas vaststellen dat wijkplatforms zich nog altijd niet voldoende gehoord voelen. Een 
verdeling van bijdrages vanuit de gemeenten roepen nog altijd vragen op, wij vragen de 
portefeuillehouder daar nu nog meer werk van te maken. Wij wachten de beantwoording van de 
portefeuillehouder graag af en zullen anders mogelijk via een motie in 2e termijn daarop 
terugkomen. 

Goed te lezen dat de opmars van de elektrische auto leidt tot het op orde maken van de 
laadpaleninfrastructuur. Zoals u weet staat de VVD voor de vrijheid ook de auto te gebruiken, we 
gaan mee in het principe stappen, fietsen, openbaar vervoer en dan pas de auto maar niet als dat 
betekent de auto tegenwerken. Onze inwoners bepalen zelf wel welk vervoermiddel ze gebruiken. 

Goed te lezen dat we steeds meer gaan meten zodat we effecten van wat we doen goed in beeld 
krijgen en dat kinderen en jongeren daarbij betrokken worden. Het mag van ons allemaal nog wel 
wat concreter, dat zien we hopelijk in raadsvoorstellen terug. 

Dan wonen in Zwijndrecht, we bouwen en we blijven bouwen. Inzetten op middeldure en dure 
woningen is uitstekend. Wel moet het leiden tot het vrijkomen van goedkopere woningen voor de 
inwoners die in dat segment zoeken. Nogmaals een oproep aan het college daar buurgemeenten ook 
op te wijzen want die doen niet erg hun best dat aanbod te vergroten. Het % sociale woningen en 
goedkope woningen blijft in Zwijndrecht nog altijd relatief hoog en we moeten streven naar een 
meer evenwichtige samenstelling van onze bevolking. 

Laatst kwam de vraag voorbij is Zwijndrecht nu een woongemeente of een werkgemeente en vanuit 
de politiek werd in ieder geval duidelijk gesteld we zijn beiden. Daartoe moeten we blijven inzetten 
op goede faciliteiten voor bedrijven om zich hier te vestigen, gemeente en bedrijfsleven moeten 
elkaar daartoe nog meer opzoeken om samen te komen tot een economische visie. 

Binnenkort stellen wij het gezondheidsbeleid vast; een orientatieavond kort geleden gaf ons al 
inzicht in welke richting we gaan kiezen. Noodzakelijk om gezondheidsachterstand die in bepaalde 
wijken duidelijk hoger is tegen te gaan. En dat gaat niet alleen over lichamelijke gezondheid maar 
ook over sociale en psychische gezondheid. Beschermd wonen en een beschermd thuis vinden wij 
erg belangrijk en goed dat we daar begin 2024 komen tot besluitvorming over de visie daarop in de 
raad. 

Ook nu willen wij weer een lans breken voor het sport en beweegakkoord en prima om daar een 
cultuurakkoord aan vast te plakken. Gezondheid sport en bewegen en cultuur hangen nauw samen 
en mooi dat we een faciliteit als het nieuwe zwembad hebben, jammer dat de exploitatie niet dat 
brengt wat we hadden gehoopt maar daar kunnen we hopelijk nog veel aan doen. Wij zullen met ABZ 
een motie indienen (ondersteund door meerdere fracties) met wat suggesties vanuit de raad. 

Voorzitter ik heb wat highlights toegelicht en daar wil ik het voor nu bij laten. 


